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Rusza gigantyczna inwestycja w Chęcinach
 Nareszcie jest ostateczne pozwolenie na budowę Centrum Logistycznego, jakie ma powstać na ponad 15-hektarowej dział-
ce przy trasie szybkiego ruchu i węźle Chęciny. Inwestycja, jak zapowiada inwestor będzie kosztować około 100 milionów 
złotych, da zatrudnienie setkom osób i wpływy z podatków do gminnego budżetu.

Świetlica w Ostrowie robi 
wrażenie. Właśnie przeszła 

kapitalny remont
 Jest kolorowa, funkcjonalna i przestronna – mowa o świe-
tlicy w Ostrowie, która właśnie przeszła remont wewnątrz. 
Wymieniono tu posadzkę w sali sportowej,  i instalację elek-
tryczną, a pomieszczenia zostały odmalowane.

Prace przy przebudowie drogi już ruszyły

Trwają intensywne prace 
przy ulicy Dobrzączka 

w Chęcinach
 Rozpoczęły się prace przy rozbudowie ulicy Dobrzączka 
w Chęcinach. Powstająca droga ma połączyć Czerwoną Górę 
z miejscowością Szewce w gminie Sitkówka-Nowiny. Powstanie 
tu także nowy ciąg pieszo-rowerowy. Droga będzie miała długość 
ponad 600 metrów i będzie dofinansowana w ramach pozyskane-
go przez władze gminy Chęciny rządowego dofinansowania.

Wizualizacja powstającego Centrum Logistycznego w Chęcinach

Odnowiona świetlica w Ostrowie
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 To pierwsza tak duża inwestycja na terenie gminy Chęciny. Starostwo 
Powiatowe w Kielcach wydało pozwolenie na budowę, które stało się już 
ostateczne. Gigantyczne Centrum Logistyczne wybudują w Chęcinach fir-
my Polonez Plus z 7RLogistic. Na 15-hektarowej działce staną zadaszone 
zabudowania o powierzchni 7 hektarów, z przestrzenią biurową i miejsca-
mi przeładunkowymi. Cały teren zostanie zagospodarowany. Na chwilę 
obecną są już wybudowane drogi dojazdowe

Rusza gigantyczna inwestycja w Chęcinach
Nareszcie jest ostateczne pozwo-
lenie na budowę Centrum Logi-
stycznego, jakie ma powstać na 
ponad 15-hektarowej działce przy 
trasie szybkiego ruchu i węźle 
Chęciny. Inwestycja, jak zapo-
wiada inwestor będzie kosztować 
około 100 milionów złotych, da 
zatrudnienie setkom osób i wpły-
wy z podatków do budżetu.

Wizualizacja powstającego Centrum Logistycznego w Chęcinach

 Inwestor powstającego Centrum Logistycznego 
uzyskał już ostateczne pozwolenie na budowę. - Nie-
bawem, ten teren zupełnie zmieni swój wizerunek, 
a planowana gigantyczna inwestycja z całą pewnością 
korzystnie wpłynie na rozwój gospodarczy Gminy 
i Miasta Chęciny – mówi Burmistrz, Robert Jawor-
ski. - Najważniejszy dla nas jest fakt, że działalność 
firmy nie będzie raczej  uciążliwa dla mieszkańców, 
na czym nam bardzo zależało. Realizacja tej inwesty-
cji to z gospodarczego punktu widzenia doskonała 
wiadomość. Wiąże się to nie tylko z wyższymi wpły-
wami do budżetu gminy z tytułu różnych podatków, 
ale przede wszystkim z miejscami pracy.  Poza tym, 
jestem przekonany, że nowa firma ożywi gospodarczo 
gminę i mam nadzieję, że zaczną tu powstawać kolej-
ne – przewiduje Burmistrz, Robert Jaworski 
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W numerze:
• Rusza gigantyczna inwestycja w Chęcinach
• Zalew w Lipowicy zmieni swoje 

oblicze. Gmina pozyskała środki na 
zagospodarowanie zalewu wraz z otoczeniem

• Trwają intensywne prace przy ulicy 
Dobrzączka w Chęcinach

• Świetlica w Ostrowie robi wrażenie. Właśnie 
przeszła kapitalny remont

• Będą nowe sale sportowe przy szkołach. 
Koncepcja ich budowy ruszyła

• W Starochęcinach powstała zatoka 
autobusowa

• Sołectwa Bolmin i Łukowa otrzymały 
traktorki do koszenia

• Rozpoczęła się wymiana okien w kościele 
w Bolminie

• Ruszają prace przy wodociągu w Miedziance
• Gmina zleciła montaż wiat przystankowych 

w Podzamczu
• Żywa lekcja historii
• Wandale zniszczyli nowo wyremontowany 

przystanek
• Uciekajmy od samotności
• Będzie parking przy sanktuarium św. 

Maksymiliana Marii Kolbego w Wolicy – 
Tokarni

• Przedstawiciele Komisji Europejskiej 
w Brukseli z wizytą w Chęcinach

• Stowarzyszenia i kościoły pozyskały unijne 
dofinansowanie. Umowy już podpisane!

• Droga S7 Chęciny-Brzegi już udostępniona 
do ruchu

• Kolejne ulice w Chęcinach są podłączane 
do sieci gazowej

• Ulica Radkowska w Chęcinach będzie 
oświetlona

• Wiata przystankowa w Ostrowie odnowiona
• Trwa budowa I etapu chodnika w Korzecku
• Wiata turystyczna stanęła w Zelejowej
• Ulice Branickiego i Wołodyjowskiego 

zyskają nowy blask
• Gmina doposażyła siłownię w hali o orbitrek 

i bieżnię
• Rozpoczęły się prace remontowe 

w Klasztorze Franciszkanów
• 07.09.2018 r przejazd z Jędrzejowa do 

Umianowic „Ciuchcią”.
• Kryptonim „Droga Ekspresowa 2018”
• Zakończył się I etap budowy chodnika 

w Radkowicach
• Mała Książka – Wielki Człowiek
• Centrum Kultury i Sportu w Chęcinach 

zaprasza na zajęcia
• Wspólnie czytaliśmy „Przedwiośnie” 

Stefana Żeromskiego w ramach akcji 
Narodowe Czytanie

• Nowi dyrektorzy szkół powołani
• Zawodnicy z całej Polski zmierzyli się 

ze sobą w Chęcinach
• Turniej Oldbojów w Łukowej
• Uroczyste obchody Święta Lotników
• Ruszają prace budowy chodnika w Łukowej
• Powstaje projekt skanalizowania ulicy 

i osiedla Zelejowa
• Trwają prace projektowe nad siecią dróg 

na osiedlu w Skibach

Zalew w Lipowicy zmieni
swoje oblicze. Gmina pozyskała 
środki na zagospodarowanie 
zalewu wraz z otoczeniem

 Około dwóch milionów złotych będzie kosztować rewitalizacja niezwykle uro-
kliwego zbiornika wodnego w Lipowicy wraz z terenami do niego przyległymi. Na 
inwestycję władze gminy pozyskały ponad 1 milion 700 tysięcy złotych unijnego 
dofinansowania. Zalew w Lipowicy w najbliższych miesiącach przybierze charak-
ter nie tylko wypoczynkowy, ale przede wszystkim edukacyjno-przyrodniczy.

 Ścieżka rowerowa wokół zalewu, ścież-
ka spacerowa, a także ścieżka dydaktyczna, 
oznakowanie tablicami informacyjnymi opi-
sującymi roślinność i zwierzęta tu występu-
jące, punkty widokowe i kładka z tarasem 
widokowym pozwalające na obserwację 
gatunków roślin i zwierząt, parking, altany 
i ławeczki, a wszystko to oświetlone i moni-
torowane – tak rysuje się widok na zalew 
w Lipowicy, który już niebawem ukaże się 
w zupełnie nowej odsłonie. - Zbiornik wod-
ny w Lipowicy to jedno z najpiękniejszych 
i najbardziej urokliwych miejsc na terenie 
gminy Chęciny. Nie wykorzystany dotąd 
zbiornik w Lipowicy ma potencjał, który 
chcemy wykorzystać jak najlepiej, szcze-
gólnie jeśli chodzi o edukację ekologiczno-
-przyrodniczą – podkreśla Burmistrz, Ro-
bert Jaworski.
 Na zagospodarowanie zbiornika wod-
nego w Lipowicy władze Gminy i Miasta 
Chęciny pozyskały dofinansowanie unijne 
w ramach Zintegrowanych Inwestycji Te-
rytorialnych Kieleckiego Obszaru Funk-
cjonalnego. Po zatwierdzeniu koncepcji 
ruszyły prace związane z opracowaniem 
dokumentacji technicznej na zagospoda-
rowanie zbiornika w Lipowicy. - Niebawem 
dokumentacja powinna być już gotowa. 
W najbliższych miesiącach chcemy uzyskać 
pozwolenie na budowę – zapowiada gospo-
darz gminy, Robert Jaworski. Warto też do-
dać, że powstanie także droga dojazdowa 
prowadząca do zalewu oraz monitorowany 
parking. Całość oszacowano na kwotę oko-
ło dwóch milionów złotych, z czego ponad 
1 milion 700 tysięcy złotych pokryją pozy-
skane środki unijne.
 Nie da się ukryć, że zalew w Lipowi-
cy zachwyca swą niezwykłością przyrody 
i wielkim potencjałem edukacyjnym z tym 
związanym. Wyjątkowość tego miejsca 
sprawia, że coraz chętniej ludzie chcą tu już 
nie tylko wypoczywać na łonie natury, ale 
też inwestować i budować nieopodal zbior-
nika w Lipowicy swoje domy. - W ostatnim 

czasie w pobliżu tego terenu widzimy duże 
zainteresowanie budownictwem mieszka-
niowym. Gmina Chęciny ma niezwykłe wa-
lory przyrodniczo-historyczne, co czyni to 
miejsce prawdziwie unikatowym. Ten spo-
kój i unikatowość chociażby Lipowicy za-
czynają doceniać ludzie z zewnątrz, którzy 
coraz liczniej chcą się tutaj budować, a za-
pewniam, że już niebawem to miejsce po 
całkowitej rewitalizacji nabierze zupełnie 
nowego wymiaru – zapowiada Burmistrz 
Robert Jaworski.
 Patrząc na tempo prac związanych 
z przygotowaniem niezbędnej dokumen-
tacji, wszystko wskazuje na to, że przysło-
wiowe wbicie pierwszej łopaty pod zago-
spodarowanie Zalewu w Lipowicy nastąpi 
z początkiem przyszłego roku. - Będzie to 
wizytówka naszej gminy. Zalew w Lipowicy 
stanie się fantastycznym miejscem do spę-
dzania wolnego czasu, do relaksu i wypo-
czynku. Będzie to również miejsce przyja-
zne wędkarzom oraz oświacie i edukacji, 
ze względu na zaplanowane w tym miejscu 
do budowy, ścieżki edukacyjne ukazujące 
prawdziwe piękno chęcińskiej przyrody – 
dodaje burmistrz, Robert Jaworski. Przy 
zalewie gmina opracowała Plan Zagospo-
darowania Przestrzennego pod budownic-
two mieszkaniowe i usługi.

Agnieszka Olech

Zbiornik wodny w Lipowicy
zostanie zagospodarowan

 na cele turystyczno -edukacyjne
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Trwają prace przy przebudowie ul. Dobrzączka

 Wykonawcą generalnym inwestycji jest firma DUKT. Koszt za-
dania opiewa na kwotę 1 miliona 676 tysięcy złotych. Blisko 600 ty-
sięcy złotych władze Gminy i Miasta Chęciny pozyskały z rządowe-
go «Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury dro-
gowej na lata 2016 – 2019».

Trwają intensywne prace
przy ulicy Dobrzączka w Chęcinach

 Rozpoczęły się prace przy rozbudowie ulicy Dobrzączka w Chęcinach. Powstająca droga ma połączyć Czerwoną Górę z miej-
scowością Szewce w gminie Sitkówka-Nowiny. Powstanie tu także nowy ciąg pieszo-rowerowy. Droga będzie miała długość ponad 
600 metrów i będzie dofinansowana w ramach pozyskanego przez władze gminy Chęciny rządowego dofinansowania.

Świetlica w Ostrowie odnowiona

 Świetlica w Ostrowie powstała w 2007 
roku w budynku po byłej szkole. Dwa lata 
później władze gminy rozpoczęły tu pierw-
sze inwestycje. Najpierw wymieniono dach, 
ocieplono budynek, wykonano elewację, 
a także wybudowano chodnik z kostki bru-
kowej. Zaledwie rok później przyszedł czas 
na kolejne prace. Wyremontowano łazien-
ki i zamontowano nowe ogrodzenia, a na 
tyłach obiektu powstało boisko. - Ostrów 
to doskonały przykład na to, że realizując 
duże inwestycje, nie zaniedbujemy przy 

Świetlica w Ostrowie robi wrażenie.
Właśnie przeszła kapitalny remont

 Jest kolorowa, funkcjonalna i przestronna – mowa o świetlicy w Ostrowie, która właśnie przeszła remont wewnątrz. Wymie-
niono tu posadzkę w sali sportowej, i instalację elektryczną, a pomieszczenia zostały odmalowane.

tym małych miejscowości. W ubiegłym roku 
wybudowaliśmy tu remizę, którą przyjeż-
dżają oglądać włodarze innych gmin, jako 
dobry przykład. Utwardziliśmy także plac 
wokół nowej remizy, a teraz przyszedł czas 
na remont wewnątrz świetlicy. Staramy się 
stwarzać jak najlepsze warunki do rozwoju 
naszych dzieci. Tutejsza świetlica stanowi 
swego rodzaju ośrodek kulturalny tej miej-
scowości, skupiając i integrując całe społe-
czeństwo lokalne. Przychodzą tu i młodzi 
i starsi mieszkańcy. Dzieci spotykają się na 

różnego rodzaju zajęciach prowadzonych 
przez osoby wkładające wiele pracy i serca 
w swoją pracę. Z pomieszczeń korzysta też 
Koło Gospodyń Wiejskich, a zanim wybu-
dowaliśmy nieopodal remizę, spotykali się 
tu także i strażacy – przypomina Burmistrz, 
Robert Jaworski.
 Budynek od lat tętni życiem i jest moc-
no eksploatowany. Nic więc dziwnego, że 
wymagał remontu wewnątrz, który właśnie 
dobiegł końca.

Agnieszka Olech

 Zadanie obejmie budowę drogi, ciągu pieszo-rowerowego, 
umocnienie rowów dla potrzeb odwodnienia pasa drogowego, jak 
również przebudowę istniejącego wodociągu. Budowany odcinek 
to łącznie ponad 600 metrów drogi, która powstanie do granic 
gminy.
 Rozbudowana ulica Dobrzączka połączy ul. Czerwona Góra 
z drogą powiatową w sąsiedniej gminie Sitkówka-Nowiny, która 
to z kolei łączy się z drogą wojewódzką nr 762 Kielce-Małogoszcz, 
jak również umożliwia dojazd do drogi krajowej S7 Warszawa-Kra-
ków. Warto dodać, że nowe połączenie stanie się także alternatywą 
dla przemieszczających się drogą wojewódzką nr 762 w przypadku 
wyłączenia jej z ruchu chociażby z powodu kolizji.
 - Droga ta jest ważnym ciągiem komunikacyjnym w naszej 
gminie. Wymagała uregulowania stanu prawnego i komplek-
sowych prac. Na realizację tego zadania udało nam się pozyskać 
rządowe dofinansowanie zewnętrzne – mówi Robert Jaworski, 
Burmistrz Gminy i Miasta Chęciny.
 Zakończenie inwestycji przewidziano na koniec listopada bie-
żącego roku. Podczas budowy drogi będzie konieczne wprowadze-
nie tymczasowej organizacji ruchu.

Agnieszka Olech
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 Będą to nowoczesne i funkcjonalne 
obiekty, w których oprócz sal gimnastycznych 
znajdą się szatnie, sanitariaty i dodatkowe po-
mieszczenia dydaktyczne, które rozwiążą pro-
blemy zmianowości zajęć. - Do tej pory szkoły 
te nie miały odpowiedniego zaplecza spor-
towego. Brak sal gimnastycznych w znaczny 
sposób ograniczał właściwą realizację pro-
gramu z wychowania fizycznego. – Najważ-
niejszą inwestycją jest inwestycja w młodego 
człowieka. Staramy się sukcesywnie remonto-
wać placówki oświatowe i wyposażać je w po-
trzebne pomoce dydaktyczne. Ważnym pro-

Będą nowe sale sportowe przy szkołach.
Koncepcja ich budowy ruszyła

 Szkoły podstawowe z Bolmina, Łukowej, Polichna i Tokarni zyskają nowe sale sportowe. Do tej pory, żadna z nich nie 
posiadała aż takiego zaplecza sportowego.  Gmina rozpoczęła już prace nad koncepcją budowy sal gimnastycznych oraz roz-
budowę i przebudowę istniejących budynków szkół celem dostosowania do potrzeb uczniów.

blemem jest brak sal gimnastycznych. Nie da 
się w pełni realizować zajęć sportowych bez 
dobrej bazy sportowej dlatego Gmina podję-
ła działania zmierzające  do wybudowania no-
wych sal sportowych przy szkołach. Pierwsze 
prace planistyczne związane z tym projektem 
już się rozpoczęły – poinformował Burmistrz, 

 Traktorki do koszenia trawy 
trafiły do dwóch sołectw z tere-
nu Gminy i Miasta Chęciny. Na 
ich zakup pozyskano dziesięć 
tysięcy złotych dofinansowania 
ze środków budżetu Powiatu 
Kieleckiego w ramach konkursu 
„Program dla sołectw”. Nowe 
traktorki mają idealnie spraw-
dzić się w utrzymaniu terenów 
zielonych w sołectwach Bolmin 
i Łukowa. 

 Celem zakupu traktorków ma być 
poprawienie estetyki sołectwa Bolmin 
i sołectwa Łukowa poprzez dbanie 
o rozległe tereny zielone. - Traktor-
ki z powodzeniem będą wykorzysty-
wane do utrzymania porządku na 
terenach zielonych położonych przy 

Sołectwa Bolmin i Łukowa otrzymały
traktorki do koszenia

szkołach, ale również placów zabaw, boisk i terenów 
przyległych. Sprzęt jest bardzo dobrej jakości i z całą 
pewnością ułatwi dbanie o wizerunek i porządek 
w tych dwóch sołectwach – mówi Burmistrz Gminy 
i Miasta Chęciny, Robert Jaworski.
 Warto podkreślić, że sprzęt został zakupiony 
dzięki pozyskanym środkom z budżetu Powiatu Kie-
leckiego w ramach konkursu „Program dla sołectw”. 

 Busy już nie parkują na drodze, a uczniowie i mieszkańcy mogą wsiąść 
do nich bezpiecznie. W Starochęcinach końca dobiegły prace związane 
z wybudowaniem przy Szkole Podstawowej zatoczki autobusowej.
 Po kompleksowym remoncie budynku Szkoły Podstawowej w Starochę-
cinach, na który władze gminy pozyskały unijne dofinansowanie, poprawio-
no również bezpieczeństwo w zakresie komunikacji drogowej. Na wysokości 
szkolnego parkingu właśnie wybudowano zatoczkę autobusową. - Wcześniej 
busy musiały parkować na drodze. Teraz nareszcie się to zmieniło, a dzięki 
wybudowaniu zatoczki jest tu zdecydowanie bardziej bezpiecznie i dla wsia-
dających i dla użytkowników drogi – mówi Burmistrz Gminy i Miasta Chęci-
ny, Robert Jaworski.

Agnieszka Olech Przy SP w Starochęcinach powstała zatoka autobusowa

W Starochęcinach powstała zatoka autobusowa

Robert Jaworski. Biorą w nich aktywny udział 
dyrektorzy i pracownicy szkół. Koncepcja bu-
dowy sal sportowych związana jest również 
z rozbudową i przebudową szkół i uwzględnia 
potrzeby społeczne oraz dostosowanie do obo-
wiązujących przepisów.
 Po zakończeniu prac nad koncepcją, 
opracowaniu dokumentacji technicznej 
i uzyskaniu pozwolenia na budowę, przyj-
dzie czas na realizację tych inwestycji, 
które z całą pewnością ucieszą wszystkich 
uczniów.

Agnieszka Olech

- Udało nam się pozyskać dofinansowanie na czte-
ry wnioski, z czego dwa z nich składane były na za-
kup traktorków do koszenia. Cieszę się, że sprzęt 
trafił już w ręce sołectw. Jestem przekonany, że 
zostanie on dobrze wykorzystany i poszanowany 
z pożytkiem dla wszystkich mieszkańców – pod-
kreśla Burmistrz, Robert Jaworski.

Agnieszka Olech

Nowe traktorki pomogą w utrzymaniu zieleni w Łukowej i Bolminie
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 To jedna z ważniejszych inwestycji na najbliższe miesiące. 
– Postanowiliśmy wybudować tu własną sieć i przepiąć miesz-
kańców Miedzianki do naszego ujęcia wody w Gościńcu – mówi 
Burmistrz Gminy i Miasta Chęciny, Robert Jaworski.
 Gmina opracowała w ostatnich latach dokumentację tech-
niczną na budowę sieci wodociągowej w miejscowościach Pod-
polichno – Miedzianka. Roboty planuje się zakończyć w przy-
szłym roku.

Ruszają prace przy wodociągu w Miedziance
 Jest projekt budowy i decyzja o pozwoleniu na budowę nowego wodociągu w Miedziance. Zostały już rozpoczęte pierwsze 
prace geodezyjne, a całą inwestycję planuje się zakończyć w przyszłym roku. Dzięki jej realizacji mieszkańcy tej części gminy 
zostaną odłączeni z ujęcia wody z kopalni Nordkalk w gminie Piekoszów i przyłączeni do sieci wodociągowej gminy Chęciny.

 Według projektu ma tu powstać ok. 1300 metrów nowego 
wodociągu i pompownia wody. Koszt inwestycji oszacowano na 
około dwa miliony złotych. 

Agnieszka Olech

 Ruszyły prace związane z wymianą okien w kościele Parafii 
pw. Narodzenia N.M.P. w Bolminie. Przypomnijmy, że Parafia 
otrzymała na ten cel dofinasowanie za pośrednictwem Lokal-
nej Grupy Działania „Perły Czarnej Nidy“  w ramach przed-
sięwzięć: „2.1.3 Zachowanie materialnego dziedzictwa lokalne-
go”, poddziałanie „Wsparcie na wdrażanie operacji w ramach 
strategii rozwoju lokalnego kierowanego przez społeczność” 

Rozpoczęła się wymiana okien w kościele 
w Bolminie

objętego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 
2014-2020 z udziałem środków Europejskiego Funduszu Rol-
nego na rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich.  
 W ramach przedsięwzięcia przewidziano demontaż wszyst-
kich okien znajdujących się w kościele w Bolminie i montaż 
nowych. Zadanie kosztować będzie blisko 50 tysięcy złotych, 
z czego blisko 40 tysięcy złotych pochodzi z dofinansowania.

Iwona Wysocka

Miedzianka zostanie przyłączona do ujęcia w Gościńcu

Nowe okna w kościele w Bolminie
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 W niedzielę, 2 września u podnóża królewskiego zamku w Chę-
cinach odbyła się rekonstrukcja walk z czasów II wojny światowej 
z udziałem grup rekonstrukcyjnych oraz oddziału kawalerii.
 - Co roku proszę prezesa Stowarzyszenia Rekonstrukcji Historycz-
nych „Jodła”, aby pokazać wydarzenia z okresu II wojny światowej, 
które rozegrały się na ziemi chęcińskiej i w okolicach - mówił Robert 
Jaworski, Burmistrz Gminy i Miasta Chęciny.
 I tak też było. Widzowie mogli zobaczyć wejście oddziałów nie-
mieckich na Kielecczyznę. Narrator widowiska – Dionizy Krawczyński 
– mówił między innymi o potyczkach oddziałów porucznika Buczka, 
Henryka Dobrzańskiego „Hubala”, Mariana Sołtysiaka „Barabasza” 
z Niemcami, a także o Polskiej Kawalerii i jej roli podczas walk. – Nasza 
historia to symbole. W piątek, 31 sierpnia obchodziliśmy Święto Kawa-
lerii Polskiej i choć ziemia świętokrzyska nie była garnizonem żadnego 
z kawalerskich oddziałów, to podczas letnich manewrów, które odby-
wały się w sierpniu, już po żniwach można i na naszym terenie było 
widzieć ich. Tak było też w 1939 roku tuż przed wybuchem II wojny 
światowej – opowiadał.

Żywa lekcja historii
 Lekcja historii, o której warto pamiętać – tak o odbywającym się po raz 11. Pikniku Historycznym mówił Robert Jawor-
ski, Burmistrz Gminy i Miasta Chęciny. U stóp Zamku Królewskiego w Chęcinach, licznie przybyła publiczność mogła zoba-
czyć rekonstrukcję walk Wojska Polskiego z hitlerowskimi oddziałami na Kielecczyźnie oraz poznać działania konspiracyjne 
w Chęcinach.

 Licznie przybyła publiczność mogła zobaczyć widowiskowe potycz-
ki wsparte efektami pirotechnicznymi. Ponadto, uczestnicy 11. Pikniku 
Historycznego mogli też porozmawiać z członkami grup rekonstruk-
cyjnych i zrobić pamiątkowe zdjęcie.
 - Przez ten piknik historyczny chcemy ocalić od zapomnienia wy-
darzenia z czasów II wojny światowej, o których zapomnieć nie powin-
niśmy. Chcemy przekazywać je kolejnym pokoleniom i uczyć o mniej 
znanych, ale niezwykle istotnych faktach historycznych. Jestem prze-
konany, że 11. Piknik Historyczny i przejmujące opowieści o wydarze-
niach sprzed lat na długo zapiszą się w pamięci nie tylko dzieci i mło-
dzieży, ale również i nas dorosłych – dodał Burmistrz Robert Jaworski.
 O walkach na kielecczyźnie podczas II wojny światowej i działalno-
ści konspiracyjnej Placówki Chęciny – Korzecko można przeczytać na 
stronie http://www.akokregkielce.pl/placowka-checiny-korzecko.html

Agata Lisowska, Agnieszka Olech

Gmina zleciła montaż wiat przystankowych
w Podzamczu

 Na wysokości Regionalnego Centrum Naukowo-Technologicznego, po obu stronach drogi gmina montuje dwie nowe wiaty 
przystankowe. Zagospodarowany zostanie także teren wokół przystanków. Gmina najpierw musiała przygotować odpowiednia 
dokumentację, a teraz realizuje zadanie.

Rekonstrukcja walk z okresu II Wojny Światowej

Piknik historyczny cieszy się dużym zainteresowaniem mieszkańców i turystów

Wiaty przystankowe w Podzamczu Chęcińskim
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 Następnego dnia po odbiorze wykonanych prac remontowych 
przystanek został popisany wulgaryzmami i zanieczyszczony feka-
liami. Takie działania są dowodem skrajnego wandalizmu i braku 
poszanowania dla lokalnej społeczności. Poprawa jakości infra-
struktury drogowej służy przede wszystkim mieszkańcom danej 
miejscowości i takie inwestycje są pokrywane z naszych podatków. 
Dlatego jeszcze bardziej dziwi i szokuje taki wandalizm.
Miejscowości podmiejskie to przecież jedna wspólnota, która win-
na dążyć do poprawy jakości życia, a nie dewastowania jej efektów. 
Dlatego będziemy dążyć, aby wandale zostali zidentyfikowani i na 
własny koszt naprawili wyrządzone szkody.

Redakcja

Wandale zniszczyli 
nowo wyremontowany 

przystanek
 Pod koniec sierpnia wyremontowany został przystanek przy 
skrzyżowaniu miejscowości: Wojkowiec, Łukowa, Siedlce. Pyta-
nie, komu to przeszkadzało? 

 Plac przy torach, naprzeciwko sanktuarium służy parafia-
nom z Tokarni i Wolicy, jako parking. Bezpośrednio sąsiaduje 
z drogą krajową, która obecnie jest budowana. Warto dodać, że 
w 2016 roku parafia w Wolicy-Tokarni została podniesiona do 
rangi Diecezjalnego Sanktuarium Świętego Maksymiliana Ma-
rii Kolbego. Od tego czasu jest to miejsce szczególnego kultu 
religijnego, do którego pielgrzymują już wierni z całej Polski.
 - Bezpieczeństwo mieszkańców gminy jest dla nas bardzo 
ważne. Już od dłuższego czasu zabiegaliśmy o przejęcie dział-
ki, która stanowi własność Skarbu Państwa i jest w użytkowa-
niu wieczystym Polskich Kolei Państwowych S.A. Chcemy na 
tym terenie wykonać parking, który będzie bezpieczny, ozna-
kowany i widoczny dla innych uczestników ruchu drogowego, 
a także będzie pasował do tak ważnego miejsca jakim jest sank-
tuarium – mówi Robert Jaworski, Burmistrz Gminy i Miasta 
Chęciny.
 W ubiegłym roku władze gminy wystąpiły do Oddziału Go-
spodarowania Nieruchomościami Gruntów PKP w Lublinie 
o rozważenie możliwości przekazania części działki nr 496/2 – 
około 10 arów - z przeznaczeniem pod budowę parkingu do 
użytku publicznego. Odbyło się też w tej sprawie spotkanie 
w Krakowie Burmistrza z przedstawicielami PKP S.A.
 - W lipcu tego roku otrzymaliśmy odpowiedź od PKP S.A. 
o możliwości zbycia nieruchomości na rzecz naszej gminy. To 
dobra wiadomość. PKP jest spółką handlową i działa na pod-
stawie przepisów prawa handlowego. W praktyce oznacza to, 
że nie może przekazać działki za darmo. Po przeprowadzonym 
postepowaniu będziemy mieli możliwość nabycia gruntów pod 

Nowy parking nie tylko poprawi bezpieczeństwo,
ale także zmieni wizerunek Wolicy 

Będzie parking przy sanktuarium św. Maksymiliana 
Marii Kolbego w Wolicy – Tokarni

 To bardzo dobra wiadomość dla mieszkańców Wolicy i Tokarni. Poprawi się bezpieczeństwo na drodze przy kościele pa-
rafialnym. Władze gminy Chęciny doszły do wstępnego porozumienia z użytkownikiem działki i rozpoczęły się prace nad 
przejęciem nieruchomości.

budowę parkingu. Wartość placu wyceni rzeczoznawca – tłu-
maczy Burmistrz.
 Urzędnicy przygotowują już wniosek o wydanie decyzji 
o lokalizacji inwestycji celu publicznego. Po opracowaniu tej 
decyzji będzie można rozpocząć działania dotyczące przejęcia 
działki od PKP S.A.
 - Dzięki realizacji tej inwestycji poprawi się nie tylko bezpie-
czeństwo, ale i estetyka. Zaniedbany plac nie będzie odstraszał 
swoim widokiem – dodaje Burmistrz Robert Jaworski.

Agata Lisowska

Uciekajmy
od samotności

Samotność to brak więzi między ludźmi.
 Coraz więcej badań naukowych sugeruje, że więź 
między ludźmi i zwyczaje społeczne mają wpływ na dłu-
gość życia.
Utrzymanie relacji między ludźmi ma większe znacze-
nie na długość życia, niż utrzymanie odpowiedniej die-
ty, wagi, palenie i oddychanie świeżym powietrzem.
 Nasze powiązania z przyjaciółmi, sąsiadami, współ-
pracownikami działają lepiej niż zasobność portfela.
Im wyższy kapitał społeczny, tym mniejsza umieralność. 
Utrzymanie wartościowych relacji z ludźmi powoduje 
obniżenie stresu i szybkie gojenie ran.
 Zapraszamy chętnych do Klubu Seniora z Gminy 
i Miasta Chęciny.
 Kontakt telefoniczny pod numerem 666-399-383

Opiekun Klubu Seniora
Ewa Kutys
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Dobrze zaplanowane inwestycje
 20 i 21 sierpnia w regionie świętokrzyskim z roboczą wizy-
tą przebywały przedstawicielki Komisji Europejskiej z Dyrek-
cji Generalnej ds. Polityki Regionalnej i Miejskiej w Brukseli, 
Anna Modzelewska oraz Barbara Adamczyk. Celem przyjazdu 
było omówienie bieżącego stanu wdrażania osi priorytetowych 
RPOWŚ 2014-2020 współfinansowanych z Europejskiego Fun-
duszu Rozwoju Regionalnego oraz wizyta na miejscu realizacji 
wybranych projektów, które zostały wsparte środkami EFRR 
w ramach Programu. - Gminę i Miasto Chęciny wybraliśmy do 
pokazania członkom Komisji Europejskiej, ponieważ to właśnie 
tu najbardziej widoczna jest synergia projektów i ich komplek-
sowość. Milionowe inwestycje wcale nie są inwestycjami punkto-
wymi, a bardzo dobrze przemyślanymi. W Chęcinach doskona-
le widać kompleksową wizję rozwoju. Chcieliśmy też pokazać, 
że proces który rozpoczął się w perspektywie 2007 – 2013 jest 
kontynuowany nadal. Przykładem jest chociażby rewitalizacja 
rynków, która pociągnęła za sobą kolejne inwestycje w ich oto-
czeniu. Mało tego, są dalsze plany kontynuowania procesów 
rewitalizacyjnych poza główną częścią królewskiego miasteczka, 
jak chociażby w pobliżu powstającego właśnie przedszkola i żłob-
ka – mówi Anna Kucharczyk, kierownik Oddziału Zarządzania 
Regionalnym Programem Operacyjnym Departamentu Polityki 
Regionalnej Urzędu Marszałkowskiego w Kielcach.

Kompleksowość i skuteczność działań kluczem do sukcesu
 Przedstawiciele Komisji Europejskiej chcieli przyjrzeć się 
wszystkim inwestycjom na terenie Gminy i Miasta Chęciny zre-
alizowanym z różnych źródeł finansowań. - Czas niestety był 
zbyt krótki, żeby zaprezentować wszystko, bo w Chęcinach na 
przestrzeni ostatnich lat zrealizowano wiele inwestycji unijnych. 
Udało nam się jednak pokazać właśnie tą kompleksowość działań 
i udowodnić, że dzięki środkom zewnętrznym rozwija się tu nie 
tylko infrastruktura publiczna w centrum gminy, że to nie tylko 
rewitalizacja rynków, ale to także inwestycje w sport i edukację, 
na rozwój których w Chęcinach stawia się szczególnie – podkre-
śla Anna Kucharczyk, kierownik Oddziału Zarządzania Regional-
nym Programem Operacyjnym DPR UM w Kielcach.

Komfort życia mieszkańców na pierwszym miejscu
 Na potwierdzenie tego pokazano przedstawicielom Komisji 
Europejskiej powstające właśnie nowoczesne przedszkole i żło-
bek. - Aby wesprzeć rozwój mieszkańców i zachęcić innych do 
zamieszkania tutaj władze gminy na przestrzeni lat stworzyły całą 
infrastrukturę, która daje duży komfort życia mieszkańców. Stały 
się doskonałym miejscem do życia, a powstające właśnie przed-
szkole i żłobek pozwolą młodym rodzicom rozwijać się zawodowo 
– zaznacza Anna Kucharczyk, kierownik Oddziału Zarządzania 
Regionalnym Programem Operacyjnym DPR UM w Kielcach.

Tu realizuje się nieszablonowe inwestycje
 Goście obejrzeli także Europejskie Centrum Edukacji Geolo-
gicznej w Chęcinach, którym byli wprost zachwyceni. - Chcieli-
śmy pokazać, że nawet w tak małej miejscowości są możliwe nie-
szablonowe inwestycje i współpraca z największymi ośrodkami 

Przedstawiciele Komisji Europejskiej w Brukseli 
z wizytą w Chęcinach

 Chęciny zostały wybrane do zaprezentowania przedstawicielom Komisji Europejskiej jako wzorcowa gmina, jeśli chodzi 
o pozyskiwanie funduszy unijnych, a także synergię projektów i kompleksowość ich realizacji. Przemyślane od samego po-
czątku milionowe inwestycje zachwyciły członków Komisji Europejskiej na tyle, że już chcą promować gminę na szczeblu 
europejskim, a w przyszłości planują tu zorganizować międzynarodową konferencję.

naukowymi w Polsce, jakim jest przecież Uniwersytet Warszaw-
ski – mówi Anna Kucharczyk, kierownik Oddziału Zarządzania 
Regionalnym Programem Operacyjnym DPR UM w Kielcach. 
- Jesteśmy pod wielkim wrażeniem tej inwestycji. Widzieliśmy 
laboratoria naukowe i salę konferencyjną eksponującą walory 
geologiczne gminy. Chcemy tu wrócić i zorganizować między-
narodową konferencję. Będziemy promować Chęciny i pokazy-
wać tą gminę jako przykład pod względem przemyślanych od 
lat inwestycji i kompleksowego wykorzystania środków unijnych 
– zapowiedziały zgodnie przedstawicielki Komisji Europejskiej 
z Dyrekcji Generalnej ds. Polityki Regionalnej i Miejskiej, Anna 
Modzelewska oraz Barbara Adamczyk. Wraz z nimi w Chęci-
nach gościli również: Irena Sochacka - Dyrektor Departamentu 
Wdrażania Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego UM 
w Kielcach, Przemysław Janiszewski - Zastępca Dyrektora Depar-
tamentu Wdrażania Europejskiego Funduszu Rozwoju Regio-
nalnego UM w Kielcach, Tomasz Janusz - Zastępca Dyrektora 
Departamentu Polityki Regionalnej UM w Kielcach oraz Anna 
Kucharczyk - Kierownik Oddziału Zarządzania Regionalnym 
Programem Operacyjnym DPR UM w Kielcach.

Chęciny wzorem na arenie europejskiej
 Jak zapowiedzieli przedstawiciele Komisji Europejskiej już 
będą promować Gminę i Miasto Chęciny na arenie europejskiej, 
stawiając władze samorządowe i ich wykonaną na przestrzeni lat 
pracę za dobry przykład kompleksowego i dobrze zaplanowane-
go od samego początku rozwoju, w dużej mierze również dzięki 
środkom unijnym. Gminę Chęciny planują promować w mediach 
społecznościowych, pokazując materiały prasowe i filmy – Chęciny 
śmiało można postawić za wzór dobrego zarządzania i gospodaro-
wania środkami publicznymi. To przykład bardzo dobrych dzia-
łań – mówili przedstawiciele Komisji Europejskiej. - To miłe, że 
nasza wieloletnia praca na rzecz rozwoju gminy została doceniona 
na arenie europejskiej. Daje to siłę do realizacji kolejnych spekta-
kularnych projektów, które już niebawem przed nami – zapowiada 
Burmistrz Gminy i Miasta Chęciny, Robert Jaworski.

Agnieszka Olech
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LGD „Perły Czarnej Nidy“ od dziesięciu już lat
wspiera oddolne inicjatywy

 Stowarzyszenie Lokalna Grupa Działania „Perły Czarnej 
Nidy” działające od dziesięciu już lat na terenie gmin: Chęci-
ny, Morawica i Sitkówka-Nowiny właśnie rozstrzygnęło kolejne 
konkursy. Aplikować mogły parafie i stowarzyszenia działa-
jące na obszarze LGD. - Stowarzyszenie LGD „Perły Czarnej 
Nidy” powołaliśmy do życia dziesięć lat temu. Jest ono wspól-
nym mianownikiem sojuszu trzech gmin i efektem dobrej 
współpracy samorządowej. Dziś, patrząc na ogrom zrealizo-

Stowarzyszenia i kościoły otrzymały wsparcie z LGD „Perły Czarnej Nidy”

Stowarzyszenia i kościoły pozyskały unijne
dofinansowanie. Umowy już podpisane!

 Malowanie, a także wymiana okien i drzwi w kościołach i klasztorach, wydanie promocyjnych publikacji, konkurs na film 
promujący region chęciński, a nawet interaktywne warsztaty z zakresu historii, geologii, przyrody, ekologii i górnictwa krusz-
cowego - aż 7 projektów przygotowanych przez stowarzyszenia i kościoły z terenu Gminy i Miasta Chęciny przy wsparciu sa-
morządu lokalnego otrzymało dofinansowanie za pośrednictwem Lokalnej Grupy Działania „Perły Czarnej Nidy“. Wszystkie 
projekty opiewają w sumie na kwotę 246 tysięcy złotych, z czego ponad 194 tysiące złotych stanowi pozyskane dofinansowanie 
na ich realizację. Umowy już podpisano.

wanych przez te lata inwestycji, dzięki środkom pozyskanym 
za pośrednictwem naszego LGD, śmiało mogę powiedzieć, że 
była to bardzo dobra decyzja. Wspólne działania trzech gmin 
na rzecz rozwoju społeczności lokalnych przynoszą oczeki-
wany skutek. Przez te dziesięć lat, jakie mamy za sobą, nasze 
stowarzyszenia, klasztory i kościoły wzbogaciły się o szereg 
zrealizowanych inicjatyw i inwestycji. Gama projektów, ja-
kie na przestrzeni lat otrzymały dofinansowanie jest ogrom-
na, a ich lista jest nieskończenie długa. Oddolne inicjatywy 
wspomagane przez samorządy lokalne są wspaniałym przy-
kładem aktywności i chęci działania – podkreślał Burmistrz 
Gminy i Miasta Chęciny, Robert Jaworski, podczas uroczyste-
go podpisania umów, jakie odbyło się 24 sierpnia w gościn-
nych murach hali widowiskowo-sportowej „Pod Basztami”  
w Chęcinach.

Kolejne umowy podpisane
 Tego dnia, wśród trzech sojuszniczych gmin podpisano 
aż trzynaście umów na dofinansowanie, w tym siedem z terenu 
Gminy i Miasta Chęciny. Za tą aktywność członkom stowarzy-
szeń i przedstawicielom klasztorów oraz kościołów gorąco dzię-
kował Burmistrz, Robert Jaworski. - Siedem projektów na łącz-
ną kwotę 246 tysięcy złotych, z czego nieco ponad 194 tysiące 
złotych to pozyskane dofinansowanie. Dzięki temu będzie moż-
liwa realizacja wielu świetnych przedsięwzięć – zaznaczył Bur-
mistrz, Robert Jaworski, dziękując jednocześnie beneficjentom 
za energię działania. Podziękowania popłynęły także na ręce 
władz samorządowych za pomoc w przygotowaniu wniosków.
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tet Trzeciego Wieku pozyska dofinansowanie w kwocie blisko 
20 tysięcy złotych na wydanie publikacji promocyjno-informa-
cyjnej, która zawierać będzie szczegółowy opis znajdujących się 
na terenie Gminy Chęciny atrakcji, obiektów, wybudowanej 
i remontowanej infrastruktury. Projekt opiewa na kwotę po-
nad 26 tysięcy złotych. Stowarzyszenie „PADRE” Profilaktyka 
Aktywne Działanie Rozwój i Edukacja pozyskało ponad 18 
tysięcy złotych dofinansowania na wydanie albumu fotogra-
ficznego promującego lokalne zasoby Gminy Chęciny. Całość 
będzie kosztować blisko 23 tysiące złotych. Stowarzyszenie 
Wspierające Rozwój Kultury i Sportu w Tokarni, dzięki pozy-
skanemu dofinansowaniu w kwocie ponad 19,5 tysiąca złotych, 
zrealizowało konkurs na filmy promujące gminę Chęciny, za-
kończony uroczystą galą przeglądu tych filmów. Całość zadania 
opiewa na kwotę blisko 25 tysięcy złotych. Kolejnym projek-
tem, jaki dostał dofinansowanie w kwocie ponad 17,5 tysiąca 
złotych jest ten złożony przez Stowarzyszenie Wspierające Roz-
wój Kultury w Korzecku. W ramach projektu zorganizowane 
były wydarzenia promocyjne, których elementami były między 
innymi wędrówki piesze w poszukiwaniu skarbów chęcińskich, 
interaktywne warsztaty z zakresu historii, geologii, przyrody, 
ekologii i górnictwa kruszcowego. Wartość końcowa projektu 
wynosi nieco 22 tysiące złotych.
 Przedstawiciele klasztorów, kościołów i stowarzyszeń już 
podpisali umowy na dofinansowanie z Zarządem Lokalnej 
Grupy Działania „Perły Czarnej Nidy”. 

Agnieszka Olech

Wsparcie klasztorów i kościołów
 I tak, w ramach przedsięwzięć: „2.1.3 Zachowanie mate-
rialnego dziedzictwa lokalnego”, poddziałanie „Wsparcie na 
wdrażanie operacji w ramach strategii rozwoju lokalnego kie-
rowanego przez społeczność” objętego Programem Rozwoju 
Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 z udziałem środków 
Europejskiego Funduszu Rolnego na rzecz Rozwoju Obszarów 
Wiejskich dofinansowanie otrzymał Klasztor Ojców Francisz-
kanów w kwocie ponad 39 tysięcy złotych. W ramach projek-
tu, którego łączna wartość to 49.989 złotych klasztor zostanie 
wewnątrz pomalowany. Dofinansowanie otrzymała także Pa-
rafia Rzymskokatolicka p.w.. Narodzenia N.M.P. w Bolminie. 
W ramach projektu przewidziano demontaż wszystkich okien 
znajdujących się w kościele w Bolminie i montaż nowych. Za-
danie kosztować będzie blisko 50 tysięcy złotych, z czego blisko 
40 tysięcy złotych pochodzi z dofinansowania. Kolejny projekt 
o unijne środki złożył Klasztor SS. Bernardynek, który wnio-
skował o blisko 40 tysięcy złotych dofinansowania do wymiany 
zniszczonej stolarki okiennej drewnianej w ilości siedmiu sztuk 
oraz wymiany drzwi zewnętrznych drewnianych w ilości pięciu 
sztuk. Całość prac oszacowano na kwotę blisko 50 tysięcy zło-
tych.

Aktywne stowarzyszenia z wachlarzem pomysłów
 W ramach przedsięwzięcia 2.1.4 „Promocja obszaru LGD 
w tym produktów i usług lokalnych“ wnioski o dofinansowanie 
złożyły aż cztery stowarzyszenia. I tak, Chęciński Uniwersy-

 Samochody od zawsze jeździły przez sam środek Tokarni 
jeden za drugim. Po rozpoczęciu prac związanych z budową 
drogi ekspresowej S7 między Chęcinami a Brzegami było tyl-
ko jeszcze gorzej. Gigantyczne korki lub wielokrotnie zawrotna 
prędkość niektórych kierowców nie pozwalały na bezpieczne 
poruszanie się w obrębie Tokarni. Ciężko było włączyć się do 
ruchu, a jeszcze trudniej było przejść na drugą stronę ulicy. 
- Oddano wreszcie do użytku kierowców odcinek, na którego 

Oddano do korzystania z ruchu odcinek S& Chęciny-Brzegi

Droga S7 Chęciny-Brzegi
już udostępniona do ruchu

 4 września, po dziewięciomiesięcznym opóźnieniu w końcu oddano do użytku dziesięciokilometrowy odcinek drogi dwu-
jezdniowej od ronda przy zjeździe na Radkowice i Chęciny do zjazdu za mostem w Brzegach. Dzięki temu, ruch w Tokarni 
zdecydowanie zmalał, a tym samym poprawiło się bezpieczeństwo mieszkańców.

realizacji zależało nam najbardziej ze względu na bezpieczeń-
stwo naszych mieszkańców. Cały ruch tranzytowy omija Tokar-
nię. Mieszkańcom bez wątpienia będzie łatwiej się teraz żyło. 
Bezpieczniej będzie nie tylko na ulicy, ale również i na chod-
nikach, – mówi Burmistrz Gminy i Miasta Chęciny, Robert Ja-
worski.

Agnieszka Olech
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Kolejne ulice
w Chęcinach

są podłączane
do sieci gazowej

 Trwa gazyfikacja Chęcin. Polska Spółka Gazownictwa Od-
dział Zakład Gazowniczy w Kielcach prowadzi intensywne 
prace w pasie drogowym na ul. Małogoskiej, na ulicach Fo-
dygi, Jędrzejowskiej, Szkolnej i Radkowskiej.

 Dzięki tej inwestycji możliwość przyłączenia do sieci gazo-
wej będą miały firmy oraz właściciele prywatnych posesji na 
kolejnych ulicach Małogoskiej, Fodygi i Jędrzejowskiej. Łącz-
nie w ramach przeprowadzonych prac w Chęcinach powstanie 
300 metrów nowej nitki gazowej wraz z przyłączami.
- Budowa sieci gazowej na terenie miasta i gminy Chęciny to 
jeden z elementów podejmowanych przez nasz samorząd dzia-
łań na rzecz poprawy jakości powietrza i zmniejszenia zanie-
czyszczeń i smogu – mówi Robert Jaworski, Burmistrz Gminy 
i Miasta Chęciny.

Agata Lisowska

Kolejne odcinki sieci gazowej w Chęcinach
Wjazd do Chęci ulicą Radkowską rozwidni się  i wypięknieje

dzięki nowemu oświetleniu  

 Nowe, energooszczędne oświetlenie stanie przy ulicy 
Radkowskiej w Chęcinach. Celem inwestycji jest poprawa ja-
kości bezpieczeństwa w tym miejscu. Trwa już opracowanie 
projektu technicznego nowego oświetlenia. 

 Ulica Radkowska jest jedną z wjazdowych ulic do królew-
skiego miasta, a co za tym idzie, jest również jedną z najbar-
dziej ruchliwych. Powstaje tu także coraz więcej domów. Bu-
dowa oświetlenia w tym miejscu jest zatem konieczna. Władze 
gminy już podjęły decyzję o rozpoczęciu procedury opracowa-
nia projektu technicznego nowego oświetlenia zlokalizowane-
go w pasie drogowym ul. Radkowskiej.

Agnieszka Olech

Ulica Radkowska 
w Chęcinach będzie 

oświetlona

BEZPŁATNE PORADY PRAWNE  DLA MIESZKAŃCÓW GMINY I MIASTA CHĘCINY
Stowarzyszenie Lex peritia z siedzibą w Warszawie zaprasza Mieszkańców Gminy i Miasta Chęciny do korzystania z bezpłat-
nego poradnictwa prawnego. Pomoc Stowarzyszenia kierowana jest przede wszystkim do osób, których nie stać na pomoc 
profesjonalnego pełnomocnika, jednak każda zainteresowana osoba zostanie poinformowana o prawach jakie Jej przysłu-
gują i obowiązkach jakie na Niej ciążą, wynikających z obowiązujących  norm prawnych. 
Bezpłatne porady prawne udzielane będą w siedzibie Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Chęcinach, ul. Białego Zagłębia 1, od października, w terminach:
04.10.2018r., czwartek, godz. 14.00-17.00  
10.10.2018r., środa, godz. 12.00-15.00  
18.10.2018r., czwartek, godz. 14.00-17.00  
31.10.2018r., środa, godz. 12.00-15.00
Lex peritia – Stowarzyszenie pomocy prawnej i edukacji prawniczej rozpoczęło swoją działalność w 2016 roku w Warszawie. 
Stowarzyszenie realizuje swoje cele poprzez organizację poradnictwa prawnego oraz  prowadzenie warsztatów dotyczących 
różnych dziedzin prawa.
Więcej informacji: pomocprawna@poczta.pl
Zapraszamy do korzystania z Naszych usług!
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 Wiata przystankowa w Ostrowie oddalona jest o około 
czterech metrów od krawędzi drogi. W trakcie modernizacji 
nawierzchni położenie nowej warstwy asfaltu podniosło w tym 
miejscu drogę do góry. Stąd, tuż przed przystankiem zrobił się 
dołek, w którym po deszczach notorycznie tworzyło się rozle-
wisko.
 Po remoncie zmieniły się nie tylko walory estetyczne przy-
stanku w Ostrowie. Podniesiony został także komfort korzysta-
nia przez mieszkańców z samego przystanku, który do tej pory 
był zalewany w czasie opadów deszczu. Teren przed przystan-
kiem podniesiono, utwardzono i wyłożono kostką tak, aby wy-
równać poziom z drogą. Dzięki temu wreszcie jest tutaj sucho. 
Poza tym, modernizację przeszła również sama wiata. Kon-
strukcja została odnowiona i pomalowana. Zamontowano też 
zupełnie nową ławeczkę. Odnowiony przystanek z całą pewno-
ścią będzie długo służył mieszkańcom. 

Agnieszka Olech
Zmodernizowana wiata przystankowa w Ostrowie

Wiata przystankowa w Ostrowie odnowiona
 A to za sprawą remontu, jaki właśnie przeszła. Przystanek zyskał zupełnie nowy wygląd, a teren wokół niego został podnie-
siony, utwardzony i wyłożony kostką. Dzięki temu skończą się podtopienia tego przystanku.

 Nowy ciąg pieszy powstanie na długości około pół kilo-
metra. Zostanie wykonany z kostki brukowej po jednej stro-
nie drogi. – Po zakończeniu całej inwestycji, będzie stanowił 
doskonałe połączenie starego Korzecka z budowaną właśnie 
nową drogą numer 762. To ważna inwestycja, która znacznie 
podniesie bezpieczeństwo zarówno pieszych, jak i kierowców – 
podkreśla Burmistrz Gminy i Miasta Chęciny, Robert Jaworski.
 Wyłonionym w drodze przetargu wykonawcą, który dał 
najniższą cenę, jest firma Krupa. Koszty inwestycja zostaną po-
kryte po połowie przez dwa samorządy – Powiatu Kieleckiego 
oraz Gminy i Miasta Chęciny. 

Agnieszka Olech

Trwa budowa I etapu chodnika w Korzecku
 Dobiegają końca prace związane z budową I etapu chodnika przy drodze powiatowej w Korzecku. Będzie miał on długość 
około pół kilometra i połączy w przyszłości stare Korzecko z właśnie budowaną drogą wojewódzką 762. 
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Niebawem powstaną nowe drogi przy ulicach Branickiego i Wołodyjowskiego w Chęcinach

 Ulice Branickiego i Wołodyjowskiego to 
atrakcyjne tereny pod budownictwo mieszkanio-
we. Ta część miasta rozwija się bardzo szybko. Na 
ulicy Wołodyjowskiego najpierw wykonano wo-
dociąg i kanalizację.
 Teraz opracowano dokumentację projektową 
na budowę drogi i chodnika na ulicach Woło-
dyjowskiego, a także Kazimierza Wielkiego. Na 
ulicy Kazimierza Wielkiego powstanie też ścieżka 
rowerowa.

Ulice Branickiego i Wołodyjowskiego
zyskają nowy blask

 Trwa opracowanie projektu na budowę drogi ze ścieżką rowerową i chodnikiem na ulicy Branickiego w Chęcinach.

 Zelejowa już dawno stała się strefą aktywnego wypoczynku. 
To właśnie tędy wiele osób biega, uprawia tu nordic walking, 
czy jeździ na rowerze. Tutaj też krzyżują się szlaki turystyczne. 
Tą część gminy odwiedzają często nie tylko turyści, ale również 
studenci wydziałów przyrodniczych, np. geologicznych. - Wy-
bór tego miejsca nie był przypadkowy. Na prośbę mieszkań-
ców stworzyliśmy punkt, w którym będą mogli usiąść wracając 
ze spaceru. Altana stoi przy trasie chętnie uczęszczanej przez 
mieszkańców i turystów. Była tu taka potrzebna – mówi Bur-
mistrz Gminy i Miasta Chęciny, Robert Jaworski.
 Turystyczna altana stanęła na działce gminnej, na końcu 
ulicy Zelejowa w Chęcinach. Teren został tu wyrównany i wy-
łożony kostką. Zadaszona wiata posiada stół i ławki, a dojść do 
niej można wykonanym z kostki brukowej chodnikiem. Z całą 
pewnością ten element małej architektury wzbogacił infra-
strukturę turystyczną na terenie gminy Chęciny. Altana tury-
styczna będzie doskonałym miejscem do wypoczynku

Agnieszka Olech

Wiata turystyczna stanęła w Zelejowej
 Jest przestronna i funkcjonalna – w Zelejowej stanęła drewniana wiata turystyczna wraz ze stołem i ławkami. Została usy-
tuowana nieopodal lasu. Będzie stanowić doskonały przystanek nie tylko dla miłośników pieszych wędrówek, ale również dla 
rowerzystów i biegaczy, a dla mieszkańców będzie doskonałym miejscem spotkań. 

 - W najbliższym czasie wystąpimy o pozwole-
nie na budowę. Inwestycja ta poprawi komfort 
życia mieszkańców tej części gminy i ściągnie tu 
również nowych – mówi Burmistrz Gminy i Mia-
sta Chęciny, Robert Jaworski.

 Agnieszka Olech
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 To dobra wiadomość dla miłośników aktywnego trybu ży-
cia. Gmina Chęciny pozyskała wsparcie z samorządu woje-
wództwa na doposażenie siłowni w hali „Pod Basztami”. 

 Hala Sportowa „Pod Basztami” zyskała nowe doposażenie 
w ramach środków pozyskanych przez Gminę od Samorządu 
Województwa Świętokrzyskiego w ramach konkursu „Odno-
wa Wsi Świętokrzyskiej”. Dzięki tym środkom udało się zaku-
pić nowoczesny sprzęt, który wzbogacił wyposażenie siłowni 

Gmina doposażyła siłownię w hali
o orbitrek i bieżnię

w Hali „Pod Basztami” o nową bieżnię, orbitrek oraz sztangi 
do fitnessu. 
 Zapraszamy do korzystania z nowych urządzeń. 

Mariusz Skuta

 W ramach prowadzonych prac zostanie wymienione po-
krycie dachowe nad nawą główną oraz konserwacja więźby. 
 Klasztor Braci Mniejszych Konwentualnych – Francisz-
kanów w Chęcinach na ten cel pozyskał dofinansowanie od 
Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego w ramach 
programu Ochrona Zabytków oraz dotacje Świętokrzyskiego 
Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, dzięki dużemu zaan-
gażowaniu Urzędu Gminy i Miasta w Chęcinach.

Rozpoczęły się prace remontowe
w Klasztorze Franciszkanów

 Prace są kontynuacją rozpoczętych remontów pokrycia da-
chowego budynków zespołu klasztornego w 2015 r. oraz kon-
tynuacją prac rozpoczętych w 2017 r. dotyczących remontu 
dachu kościoła.

Iwona Wysocka
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 W dniu 07.09.2018 roku grupa 54 osób, słuchaczy Chęcińskiego 
Uniwersytetu Trzeciego Wieku wyruszyła w kolejną podróż swojego 
życia. Celem podróży był przejazd „Ciuchcią Expres Ponidzie”. Na-
uczeni punktualności, obowiązkowości z poczuciem humoru spotka-
liśmy się przed Halą Widowiskowo Sportową w Chęcinach i o godz. 
8.15 zajęliśmy miejsca w autokarze. Powitały nas organizatorki wyciecz-
ki kol. Teresa  Muster i kol. Marta Syzdół., które w wielkim skrócie 
przedstawiły program naszego wyjazdu. Po kilkudziesięciu minutach 
dojechaliśmy do Jędrzejowa , aby udać się na stację kolejową Jędrzejów 
Wąski i zająć miejsca w dwóch wagonach Ciuchci Ponidzie.
 Kolejka wąskotorowa kursuje na trasie między Jędrzejowem a Piń-
czowem z postojem na ognisko w Umianowicach. W skład pociągu 
wchodzi zabytkowy parowóz, Px-48 oraz trzy najpotężniejsze lokomo-
tywy spalinowe, wagony retro, plenerowe i bufet. W trakcie podróży 
niektórzy z nas czuli się jakby wrócili do przeszłości. Kol. Teresa Muster 
, organizatorka tej wycieczki zapoznała nas z bardzo ciekawą historią 
powstania Ciuchci Ponidzie”.
    Historia powstania Kolei Jędrzejowskiej sięga I wojny światowej. 
Początkowo były to linie frontowe. W roku 1924 starostwo pińczow-
skie zbudowało odcinek linii od Pińczowa do Hajdaszka, gdzie łączyła 
się ona z kolejką jędrzejowską. Zasadniczym celem i przeznaczeniem 
połączonych kolei był przewóz płodów rolnych . Ważnym zdaniem ko-
lei był także przewóz  pasażerów pomiędzy wioskami i miastami. Na 
przełomie lat 1950/51 rozpoczęto przekuwanie całej sieci torów kolei 
z szerokości 600 mm na 750 mm. Największe przewozy pasażerskie 
i towarowe zanotowano w 1966 r, później następował  systematyczny 

07.09.2018 r przejazd z Jędrzejowa do Umianowic „Ciuchcią”. 

spadek. Sukcesywnie zawieszano kursy pociągów pasażerskich, ogra-
niczono ruch towarowy by z dniem 1.02.1993r zawiesić ruch całko-
wicie. W tym czasie jednak wzrosło zainteresowanie turystów. Z myślą 
o nich utworzono specjalny wąskotorowy pociąg turystyczny „Ciuch-
cia Express Ponidzie” kursujący do dziś, niestety po bardzo okrojonej 
trasie.” Kolejka funkcjonuje od maja do września, a jej trasa wiedzie 
poprzez Ponidzie- malowniczą dolinę rzeki Nidy, wraz z unikalną śród-
lądową deltą. „Wsiąść do pociągu, ale z pewnością nie byle jakiego to 
wspaniałe przeżycie. Godzinny przejazd wagonami retro stwarzał oka-
zje do wspomnień, śmiechu, żartów i oglądania roztaczającego się za 
oknami pięknego krajobrazu. Po godzinie zatrzymaliśmy się na stacji 
docelowej, czyli w Umianowicach, gdzie organizatorzy rozpalili ogni-
sko. Nasza zorganizowana i zawsze przygotowana na wszystkie ewen-
tualności grupa, zaopatrzona w kiełbaski zaczęła je piec przy ognisku. 
W trakcie konsumpcji z głośników płynęła piękna muzyka, która za-
chęcała do tańca. My dojrzali ludzie z młodym duchem po spożyciu 
posiłku ruszyliśmy w tany. Pogoda dopisywała , humory też, muzyka 
piękna więc czego więcej potrzeba. Jedni tańczyli inni odpoczywali na 
łonie pięknej przyrody. Wszyscy ładowali akumulatory na kolejne dni. 
W barze można było posilić się kawą i ochłodzić lodami.
 Słuchacze Chęcińskiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku potrafią 
nie tylko świetnie tańczyć ale też pięknie śpiewać. Oczywiście musiały 
odbyć się konkursy na najlepszego tancerza oraz na solowe wykonanie 
piosenki. Najlepszym tancerzem okazał się Pan kierowca. Wszystko co 
piękne szybko się kończy. Nadszedł czas odjazdu. Po uprzątnięciu miej-
sca pobytu zasiedliśmy ponownie w wagonach tej wspaniałej „Ciuchci”. 
Towarzystwo było tak rozśpiewane, że do samego Jędrzejowa śpiewa-
ło piosenki z naszych słynnych śpiewników. Wycieczka była wspaniała, 
zabawa przednia, organizatorzy spisali się super, więc pozostało tylko 
podziękować im za tak cudną wycieczkę. Aby tradycji stało się zadość 
w imieniu nas wszystkich podziękowania na ręce organizatorów złożyła 
Pani Prezes Zenona Dołęgowska. Pani Zenia przypomniała również, że 
4 października rozpoczynamy kolejny rok akademicki. Będzie super 
bo przy takim zarządzie  z Panią  Prezes  na czele i takich cudnych 
studentach inaczej być nie może. Wracając do wycieczki, musiała się 
zakończyć tak jak wszystko co  ma swój początek i koniec. Było świet-
nie, ciepło i miło, ale się  zakończyło.  Szczęśliwie wróciliśmy do domu 
z nadzieją , że wkrótce będzie kolejny wyjazd.

Elżbieta Ciepluch

Prezes i zarząd Checińskiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku 
zawiadamia i jednocześnie zaprasza mieszkańców naszej

Gminy na inaugurację III roku akademickiego, który odbędzie 
się 4 października 2018r o godz. 15,30 w Hali pod Basztami 
Centrum Kultury i Sportu Chęciny ul. Armii Krajowej 18 a.

W programie wykład:
1918 – 2018 Stulecie uzyskania równych praw przez Polki

oraz rozmowa z autorką książki
„Raj na tej ziemi” Zenoną Dołęgowską
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 W ramach zadania wykonano roboty przygotowawcze, roz-
biórkowe i ziemne.  Wybudowano jednostronny chodnik z czer-
wonej kostki wraz z wjazdami na posesje z kostki brukowej be-
tonowej szarej oraz wykonano krawężniki i obrzeża betonowe. 
Ponadto przewidziano roboty wykończeniowe w tym: malowa-
nie przejść dla pieszych i ustawienie znaków pionowych.

Zakończył się I etap
budowy chodnika w Radkowicach

 W Radkowicach wybudowano chodnik w kierunku gminy Sitkówka Nowiny. Chodnik powstał wzdłuż drogi powiatowej, 
a koszty inwestycji pokryją wspólnie Gmina i Miasto Chęciny oraz  Powiat Kielecki.

 Wyłonionym w drodze ogłoszonego przez Powiatowy Za-
rząd Dróg przetargu wykonawcą zadania została firma Natur-
-Bruk.

Renata Janusz

 Zgodnie z wytycznymi strażacy musieli stworzyć specjalne 
korytarze do przejazdu dla karetek pogotowia, umiejętnie za-
bezpieczyć teren i ruszyć z pomocą najbardziej poszkodowa-
nym. Jednym ze scenariuszy do przećwiczenia było też testo-
wanie co by było gdyby na odcinku nowej drogi doszło do zde-
rzenie z ciężarówką przewożącej gaz propan-butan, a cysterna 
w trakcie zderzenia się rozszczelniła.
 W remizie Ochotniczej Straży Pożarnej w Brzegach został 
powołany także sztab operacyjny, który koordynował działania 
jednostek na miejscu zdarzenia. W posiedzeniu sztabu uczest-
niczył Robert Jaworski, Burmistrz Gminy i Miasta Chęciny.
W ćwiczeniach brało udział ponad 118 strażaków, w tym z jed-
nostek OSP z terenu gminy Chęciny. Łącznie 28 samochodów 
pożarniczych. W szkoleniu uczestniczyli także przedstawiciele 
policji, Państwowego Ratownictwa Medycznego, Powiatowego 
Zespołu Zarządzania Kryzysowego, Generalnej Dyrekcji Dróg 
Krajowych i Autostrad Oddział Kielce.
Głównym celem ćwiczeń było określenie stanu przygotowania 
sił i środków Komendy Miejskiej PSP w Kielcach, Wojewódz-
kiego Odwodu Operacyjnego, Kieleckiej Kompanii Odwodo-
wej oraz krajowego systemu ratowniczo – gaśniczego do dzia-
łań ratowniczych podczas zdarzeń związanych z wypadkami 
w komunikacji drogowej, ratownictwem technicznym na dro-
gach, ratownictwem chemicznym na drogach, ratownictwem 
medycznym, w ramach przygotowań do zabezpieczenia opera-

Spotkanie w ramach akcji Kryptonim „Droga Ekspresowa 2018”

Kryptonim „Droga Ekspresowa 2018”
 Na drodze ekspresowej w kierunku Krakowa, na wysokości miejscowości Tokarnia dochodzi do zdarzenia pięciu samocho-
dów osobowych i samochodu ciężarowego. W wyniku karambolu poszkodowanych zostaje łącznie 19 osób - to część scenariu-
sza ćwiczeń służb ratowniczych na nowo wybudowanym odcinku krajowej drogi S7 pomiędzy Chęcinami a Brzegami.

cyjnego nowo powstałego odcinka drogi krajowej S7 zlokalizo-
wanego na terenie powiatu kieleckiego.
- Takie ćwiczenia są bardzo potrzebne. Pozwalają służbom ra-
towniczym zapoznać się z panującymi warunkami na nowo wy-
budowanej odcinka drogi szybkiego ruchu. W przypadku wy-
padku i osób poszkodowanych, które w nim uczestniczą ważna 
jest każda sekunda – mówił Burmistrz Robert Jaworski.

Agata Lisowska
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 Z przyjemnością informujemy, że chęcińska biblioteka 
zakwalifikowała się do projektu Instytutu Książki pn.„Mała 
Książka – Wielki Człowiek”, skierowanego do trzylatków (dzie-
ci urodzonych w 2015 roku) i ich rodziców. Podczas odwiedzin 
Biblioteki każdy trzylatek i jego rodzice otrzyma w prezencie 
Wyprawkę Czytelniczą zawierającą książkę „Pierwsze wiersze 

Mała Książka – Wielki Człowiek

Centrum Kultury i Sportu w Chęcinach
zaprasza na zajęcia

Centrum Kultury i Sportu w Chęcinach oferuje Państwu szereg zorganizowanych zajęć, dostosowanych do różnych zaintereso-
wań i oczekiwań, dla każdej grupy wiekowej. Wystarczy kliknąć w zdjęcie.

dla…”, broszurę informacyjną dla rodziców „Książką połą-
czeni, czyli o roli czytania w życiu dziecka” oraz Kartę Małego 
Czytelnika do zbierania bibliotecznych naklejek. Za każdą wi-
zytę w bibliotece zakończoną wypożyczeniem minimum jednej 
książki z księgozbioru dziecięcego, mały czytelnik otrzyma na-
klejkę a po uzyskaniu dziesięciu zostanie uhonorowany imien-
nym dyplomem potwierdzającym jego czytelnicze zaintereso-
wania. Dziecko pozna ciekawe miejsce, jakim jest biblioteka, 
oraz zostanie pełnoprawnym uczestnikiem życia kulturalnego.

  Serdecznie zapraszamy do udziału w projekcie wszystkich 
Małych Czytelników i ich Rodziców. O terminie rozpoczęcia 
projektu poinformujemy w najbliższym czasie.
 Projekt jest finansowany ze środków Ministerstwa Kultury 
i Dziedzictwa Narodowego.

Barbara Woś
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 Akcję Narodowego Czytania zapoczątkował w 2012 roku 
prezydent Bronisław Komorowski wspólną lekturą „Pana Ta-
deusza” Adama Mickiewicza. W 2013 roku w całej Polsce od-
było się czytanie dzieł Aleksandra Fredry, a rok później „Trylo-
gii” Henryka Sienkiewicza. Trzy lata temu prezydent Andrzej 
Duda wraz z małżonką zainaugurowali Narodowe Czytanie 
„Lalki” Bolesława Prusa. Lekturą Narodowego Czytania, dwa 
lata temu została powieść Henryka Sienkiewicza „Quo Va-
dis”, a rok temu wybrano „Wesele” Stanisława Wyspiańskiego. 
W tym roku w całej Polsce podczas akcji czytano „Przedwio-
śnie” Stefana Żeromskiego.

 Gmina i Miasto Chęciny od dawna biorą udział w narodo-
wym czytaniu – podkreślał Burmistrz Gminy i Miasta Chęciny 
Robert Jaworski, witając zebranych na chęcińskiej starówce po-
łożonej u stóp królewskiego Zamku, gdzie w tym roku odbyła 
się akcja Narodowego Czytania. Gmina Chęciny chętnie włącza się

w akcję „Narodowego Czytania”

Wspólnie czytaliśmy „Przedwiośnie” Stefana
Żeromskiego w ramach akcji Narodowe Czytanie

 1 września, na chęcińskiej starówce odbyło się Narodowe Czytanie „Przedwiośnia” Stefana Żeromskiego. Fragmenty po-
nadczasowej powieści czytały władze samorządowe wraz z dyrektorami szkół, artystami i mieszkańcami z terenu gminy. Ini-
cjatorem wydarzenia w gminie Chęciny był Burmistrz Gminy i Miasta Chęciny.

 - W tym roku obchodzimy jubileusz stulecia odzyskania 
przez Polskę niepodległości. To czas, kiedy często wybiegamy 
myślami do tamtych dni, kiedy to Polacy walczyli o odrodze-
nie wolnej Ojczyzny. W „Przedwiośniu” Stefana Żeromskiego 
znajdziemy doskonały obraz tamtych przeżyć. Jak pamiętamy, 
ostatnia powieść wybitnego autora, napisana została na gorą-
co, pod wrażeniem pierwszego entuzjazmu rodaków. Nie za-
brakło wtedy też pierwszych rozczarowań i rozstrzygających 
zwycięstw. Wszystkie emocje Polaków znajdziemy właśnie w tej 
książce – zaznaczył Burmistrz Robert Jaworski, zapraszając 
wszystkich do odczytania fragmentów lektury. 

 - Życzę, aby dzisiejsze wspólne czytanie przyniosło Pań-
stwu radość z obcowania z tą jakże niezwykłą literaturą. Wie-
rzę, że dzisiejsza inicjatywa propagująca czytelnictwo przybliży, 
zwłaszcza młodemu pokoleniu, piękno i bogactwo dorobku hi-
storycznego i literackiego naszego kraju – zaznaczył Burmistrz 
Jaworski, a po powitaniu gości jako pierwszy odczytał fragment 
„Przedwiośnia”. Wraz z nim czytali również: Ewa Znojek, Sta-
nisława Zebrzowska, Elżbieta Woźniak, Renata Janusz, Moni-
ka Piotrowska, Małgorzata Wojtczak, Halina Nartowska, Aga-
ta Pobocha, Stanisław Bożek, Monika Krzysztofek, o. Paweł 
Chmura, Iwona Samburska, Małgorzata Markiewicz, Elżbieta 
Trzepizur-Krupa, Zenona Dołęgowska, Tomasz Żelichowski, 
Wanda Polańska oraz Joanna Maciejewska.

 Na zakończenie władze gminy podziękowały wszystkim za 
udział w tym jakże ważnym przedsięwzięciu. Tego dnia każdy, 
kto miał ze sobą egzemplarz „Przedwiośnia” mógł go ostemplo-
wać specjalną pieczęcią przysłaną przez Kancelarię Prezydenta 
RP. Nad całością wydarzenia merytoryczną opiekę sprawowa-
ła starszy bibliotekarz Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej 
w Chęcinach, Barbara Woś. Celem akcji Narodowego Czytania 
jest zwrócenie uwagi na potrzebę dbałości o polszczyznę oraz 
wzmocnienie poczucia wspólnej tożsamości

Agnieszka Olech
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Zawodnicy z całej Polski zmierzyli się ze sobą 
w Chęcinach

 Już po raz drugi w Chęcinach odbył się Triathlon, który w ubiegłym roku powrócił do królewskich Chęcin po dwudziestu 
latach od organizowanego duathlonu. Wielki festiwal sportowy miał miejsce 9 września u podnóża Królewskiego Zamku Chę-
cińskiego. To właśnie tu zjechali ludzie z całej Polski, aby zmierzyć się ze sobą w trzech konkurencjach, takich jak: pływanie, 
bieganie i jazda na rowerze. Tym razem na starcie stanęło ponad dwustu triathlonistów.

 Nina Budziosz objęła ponownie stanowisko dyrektora 
Szkoły Podstawowej w Wolicy, natomiast Tomasz Żelichowski 

Nominację na stanowiska dyrektorskie
wręczył Robert Jaworski, Burmistrz Gminy i Miasta Chęciny

Nowi dyrektorzy szkół powołani
 Szkoły podstawowe w Polichnie i Wolicy mają nowych dyrektorów. Nominację na stanowiska dyrektorskie wręczył Robert 
Jaworski, Burmistrz Gminy i Miasta Chęciny.

– Szkoły Podstawowej w Polichnie. Nowym dyrektorom wielu 
sukcesów w pracy i nieustających powodów do dumy z osią-
gnięć uczniów i absolwentów szkoły życzył Burmistrz Robert 
Jaworski. – Życzę Państwu udanej współpracy z kadrą peda-
gogiczna, pracownikami obsługi szkoły, rodzicami a przede 
wszystkim z uczniami – mówił Robert Jaworski.
 Nina Budziosz ukończyła studia magisterskie na kierunku 
filologii języka rosyjskiego w Wyższej Szkole Pedagogicznej im. 
Jana Kochanowskiego w Kielcach. Ukończyła także studia po-
dyplomowe na tej samej uczelni na kierunku bibliotekoznaw-
stwo i informacja naukowa oraz szereg kursów. Pracowała, 
jako nauczyciel języka rosyjskiego i bibliotekarz. W latach 2003 
- 2018 była dyrektorem szkoły w Wolicy.
 Tomasz Żelichowski ukończył studia magisterskie na kie-
runki filologii polskiej na Akademii Świętokrzyskiej w Kielcach. 
Ukończył także szereg kursów zawodowych. Od 2005 roku 
pracuje w zawodzie nauczyciela języka polskiego i biblioteka-
rza. Pracował m.in. w Centrum Kształcenia Ustawicznego nr 7 
w Podzamczu, Gimnazjum w Chęcinach, w szkołach w Wolicy, 
Radkowicach, Bolminie i Tokarni.

Agata Lisowska

 Wydarzenie rozpoczęło się o godzinie 12:00 w Aquatica 
Park Bolmin w dwóch dystansach. To właśnie tu, w zbiorniku 
wodnym w Bolminie zawodnicy musieli przepłynąć dystans 
475i 950 metrów, następnie rowerem przejechać trasę 40 i 20 
kilometrów do Chęcin. Kolejnym etapem morderczego wy-
ścigu był bieg spod hali widowiskowo-sportowej w Chęcinach 
„Pod Basztami” na dystansie 10 i 5 kilometrów. Metę wyzna-
czono na chęcińskiej starówce, gdzie odbyła się ceremonia za-
kończenia, podczas której Burmistrz Gminy i Miasta Chęciny, 
Robert Jaworski, wręczył najlepszym statuetki, a w kategorii 

open kobiet i mężczyzn okazałe szable symbolizujące męstwo, 
rycerstwo i siłę.
 Wśród nagrodzonych znaleźli się: Maria Cześnik polska 
triathlonistka, olimpijka z Pekinu Marek Kalwat wielokrotny 
medalista Mistrzostw Polski w duathlonie i triathlonie, wielo-
letni członek kadry narodowej, zawodnik TS Akwedukt Kiel-
ce, Artur Osman -polski lekkoatleta, długodystansowiec, wie-
lokrotny mistrz Polski, Przemysław Szymanowski wielokrotny 
Mistrz Polski w triathlonie, który razem z Marią Pytel wielo-
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 Uroczystego otwarcia turnieju dokonał Burmistrz Gmi-
ny i Miasta Chęciny Pan Robert Jaworski życząc zawodnikom 
zwycięstwa, a zarazem dobrej zabawy. Zwrócił także uwagę, że 
oprócz wygranej bardzo istotna jest rola aktywności fizycznej 
bez względu na wiek.
 Pomimo niesprzyjającej pogody do rywalizacji przystąpiły 
trzy drużyny: Skaut Jędrzejów, Młodzi Oldboje Chęciny oraz 
gospodarz turnieju zespół z Łukowej.
 Drużyny rywalizowały systemem „każdy z każdym”. Ze-
spół stanowiło sześciu zawodników w polu gry oraz bramkarz. 
Uczestnicy turnieju podeszli do zawodów z ogromnym zaan-
gażowaniem, starając się wypaść jak najlepiej. O końcowej kla-
syfikacji zdecydował lepszy bilans bramkowy. W tegorocznej 
edycji turnieju najlepsza okazała się drużyna Młodzi Oldboje 
Chęciny, drugie miejsce przypadło zespołowi Skaut Jędrzejów, 
trzecie zaś Łukowej.
 Turniej zakończył się w przyjaznej atmosferze i duchu 
sportowej rywalizacji.
 Wszystkie zespoły otrzymały z rąk Burmistrza Chęcin Ro-
berta Jaworskiego okazałe puchary oraz statuetki za wyróż-
nienia indywidualne w poszczególnych kategoriach: najlepszy 
zawodnik MVP, najlepszy bramkarz, najskuteczniejszy strzelec, 

Turniej Oldbojów w Łukowej
 25 sierpnia 2018 r. na boisku sportowym w Łukowej odbył się Gminny Turniej Piłki Nożnej Oldbojów o Puchar Burmi-
strza Gminy i Miasta Chęciny.

najstarszy zawodnik. Burmistrz podziękował wszystkim uczest-
nikom za udział w zawodach jednocześnie zaprosił na kolejny 
turniej za rok.
 Organizatorzy składają podziękowanie wszystkim uczestni-
kom i zapraszają mieszkańców gminy do korzystania z obiektu 
sportowego jakim jest boisko sportowe w Łukowej.

 Koordynator sportu w Gminie Chęciny
Dariusz Gorzelak

Monika Piotrowska

krotną medalistką w Crossduathlonie, Crosstriathlonie, Tria-
thlonie, Aquathlonie tworzą Szymanowski Triathlon Team.
Chęciny Triathlon 2018 to jedno z ogólnopolskich wydarzeń 
mających na celu promocję Triathlonu i propagowanie zdro-
wego trybu życia oraz aktywnego wypoczynku i rekreacji. Po 
dwudziestu latach ta wielka impreza sportowa do Chęcin po-
wróciła w ubiegłym roku. Warto przypomnieć, że 27 kwietnia 
1997 roku w Chęcinach blisko stu zawodników stanęło na star-
cie Grand Prix Polski w Duathlonie. Zwycięzcą został wtedy 
wielokrotny medalista Mistrzostw Polski w duathlonie i triath-
lonie, wieloletni członek kadry narodowej, zawodnik TS Akwe-
dukt Kielce, Marek Kalwat.
 - Bardzo nas cieszy, że w Chęcinach znowu odbyło się jedno 
z największych wydarzeń sportowych w Polsce, jakim jest tria-
thlon. W ubiegłym roku na starcie stanęło blisko dwustu za-
wodników z całej Polski. W tym roku, triathloniści zjechali do 
nas jeszcze liczniej, aby zmierzyć się ze sobą w trzech dyscypli-
nach sportowych. Muszę przyznać, że to było wydarzenie pełne 
emocji i sportowych wrażeń - podsumował Burmistrz Gminy 

i Miasta Chęciny, Robert Jaworski, który objął patronat hono-
rowy nad ogólnopolską imprezą sportową Chęciny Triathlon 
2018.

Agnieszka Olech

Miesięcznik „WIADOMOŚCI CHĘCIŃSKIE”
Pismo lokalne. Wydawca: Urząd Gminy i Miasta w Chęcinach
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TELEFONY ALARMOWE 
do Zakładu Gospodarki Komunalnej

w sprawie awarii sieci wodociągowych,
kanalizacji sanitarnej, 

oraz przydomowych przepompowni
ścieków,

kotłowni olejowej ul. Czerwona Góra 8:

- po godzinach pracy Zakładu  i całodobowo w dni wolne 
od pracy - 604 984 497 - Oczyszczalnia Ścieków w Radko-
wicach.
- od poniedziałku do piątku w godz. 7.15 do 15.15  
• 784 027 762  - Dyrektor Zakładu
• 728 540 135  - Chwastek Leopold
(w sprawie oczyszczalni ścieków)
• 41 3151 095  - biuro Zakładu
• 694 935 046  - Nowacka Jolanta
(w sprawie awarii sieci wodociągowych i kanalizacji sanitarnej)
• 604 984 496  - Pałyga Andrzej
(w sprawie mieszkań i budynków komunalnych)
• 500 575 137  - obsługa kotłowni
ul. Czerwona Góra 8

Wojciech Ziach
Dyrektor ZGK w Chęcinach

pogotowie energetyczne 991
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Ogłoszenie
Wezmę w dzierżawę grunty rolne, nieużytki, 
ugory , także częściowo zakrzaczone i zanie-
dbane, małe i duże powierzchnie. Oferuję 
odpłatność za możliwość dzierżawy a także 
utrzymywanie gruntów w tzw dobrej kulturze 
rolnej. Więcej informacji  udzielę  telefonicz-
nie,  zapraszam  do  kontaktu.
Tel 788-388-157
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 W tym ważnym dla społeczności lokalnej 
wydarzeniu uczestniczyli Robert Jaworski, 
Burmistrz Gminy i Miasta Chęciny, Danuta 
Mochocka, przewodnicząca Rady Miejskiej 
w Chęcinach, radni Rady Miejskiej w Chęci-
nach, kombatanci, strażacy ochotnicy, sołtysi, 
dyrektorzy szkół, instytucji z terenu Gmi-
ny i Miasta Chęciny oraz zaproszeni goście, 
w tym Zenon Janus, wicestarosta kielecki, 
Bogumiła Kowalczyk, radna powiatu kie-
leckiego, mjr Tomasz Kaszuba, mjr Paweł 
Stępień i mjr Tomasz Śnieć z Centrum Przy-
gotowań do Misji Zagranicznych w Kielcach. 
Nie zabrakło licznie przybyłych mieszkańców 
Gościńca i Polichna. W patriotycznej uroczy-
stości uczestniczyły też poczty sztandarowe 
Wojska Polskiego, ochotniczych straży pożar-
nych, szkół podstawowych z terenu gminy 
oraz organizacji kombatanckich.
 W uroczystości patriotyczno-religijnej 
w Gościńcu na zaproszenie Burmistrza Gmi-
ny i Miasta Chęciny wzięła udział także kil-
kunastoosobowa wojskowa asysta honorowa 
z Garnizonu Kielce. Przed obeliskiem stanął 
posterunek honorowy z bronią. Obecny był 
także pododdział honorowy.

Elitarna szkoła szybowcowa
 Pomnik lotników w Gościńcu to miejsce 
niezwykłe. Upamiętnia historię szkoły lot-

Uroczyste obchody Święta Lotników
 2 września w Gościńcu odbyła się uroczystość z okazji 100-lecia odzyskania niepodległości przez Polskę i powstania pol-
skiego lotnictwa wojskowego. Pod Pomnikiem Lotników, w miejscu, w którym kiedyś znajdowała się szkoła szybowcowa odda-
no hołd wszystkim jej wychowankom i instruktorom oraz tym, którzy swe życie poświęcili ojczyźnie.

niczej, która powstała w 1932 roku. Pierwsi 
w to miejsce przybyli w 1931 roku studen-
ci Politechniki Warszawskiej. - Warunki do 
latania na szybowcach były tu doskonałe. 
W tym miejscu uczyli się przyszli polscy pi-
loci - uczestnicy bitwy o Anglię. – mówił 
Burmistrz Robert Jaworski, który przypo-
mniał zebranym historię Szkoły Szybowcowej 
Ligi Obrony Powietrznej i Przeciwgazowej 
(LOPP) Polichno – Pińczów - Pamięć o niej 
i tych, którzy tutaj zdobywali pierwsze lotni-
cze szlify była i jest bardzo żywa. Jeden z le-
gendarnych absolwentów szkoły - generał 
Stanisław Skalski w 1992 roku odsłonił obe-
lisk poświęcony lotnikom poległym w obro-
nie Ojczyzny. Pobliska Szkoła Podstawowa  
w Polichnie nosi imię generała Skalskiego. 
Z dumą mogę powiedzieć, że jej uczniowie 
znają historię szkoły lotniczej i losy jej patro-
na.

Upamiętniliśmy pamięć bohaterów biało-
-czerwonej szachownicy

 Ceremonię rozpoczął występ artystyczny 
uczniów ze Szkoły Podstawowej w Polich-
nie. Następnie w intencji poległych lotników 
w czasie drugiej II światowej oraz tych, którzy 
oddali życie za wolną Polskę odbyła się msza 
święta polowa pod przewodnictwem księdza 
proboszcza Sławomira Cioska, proboszcza pa-
rafii pw. Matki Bożej Anielskiej w Polichnie.

 Po eucharystii, przy dźwiękach trąbki zo-
stał odczytany Apel Pamięci: „… aby w 100-le-
cie powstania lotnictwa polskiego oddać hołd 
bohaterom powietrznych bitew, lotnikom, 
którzy bronili granic i walczyli o wolność i nie-
podległość Rzeczypospolitej…”. Po odczyta-
nym Apelu oddano salwę honorową. Na za-
kończenie uroczystości delegacje złożyły wień-
ce i wiązanki pod Pomnikiem.
 - Była to bardzo wyjątkowa uroczystość, 
w pięknej oprawie. Na długo pozostanie ona 
w naszej pamięci i sercach. Historia Szkoły 
Szybowcowej jest w naszych domach pielęgno-
wana i przekazywana młodszym pokoleniom – 
mówili uczestnicy wydarzenia.
Rocznicy towarzyszył pokaz lotnictwa w wyko-
naniu członków Aeroklubu Kieleckiego.

Agata Lisowska
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 Do końca października powinny za-
kończą się prace związane z opracowa-
niem dokumentacji technicznej budowy 
kanalizacji na ulicy i osiedlu Zelejowa 
oraz terenach przyległych. Powstanie tu 

Trwa opracowanie dokumentacji na sieć kanalizacyjną ul. Zelejowa i Os. Zelejowa

Powstaje projekt
skanalizowania ulicy i osiedla Zelejowa

ruszyły jak najszybciej – zapewnia dyrek-
tor PZD.

Ruszają prace budowy chodnika w Łukowej
 Niebawem rozpocznie się budowa pierwszego etapu chodnika w miejscowości Łukowa. Połączy on ze sobą strefę szkoły, 
remizy i kościoła. Gmina i Miasto Chęciny partycypuje po połowie w kosztach z Powiatowym Zarządem Dróg w Kielcach.

 Chodnik o długości 400 m ma po-
wstać od koscioła parafialnego w Łuko-
wej, w kierunku Chmielowic. - Nie jest 
to łatwa inwestycja – przyznaje Paweł 
Gratka, dyrektor Powiatowego Zarządu 
Dróg w Kielcach, który jest zarządcą tej 
drogi. - Wybudowanie chodnika w tym 
miejscu będzie dosyć kosztowną inwesty-
cją, ponieważ występuje tam ciek wodny. 
Trzeba go dodatkowo umocnić i wyko-
nać specjalne skrzynki, w których będzie 
mogła gromadzić się woda – tłumaczy 
dyrektor, Gratka. - Chcemy, aby prace 

- Długo zabiegaliśmy w Starostwie Po-
wiatowym w Kielcach o wybudowanie 
chodnika w tym miejscu, ponieważ na 
stosunkowo wąskiej drodze, gdzie dodat-
kowo są zakręty, jest dosyć niebezpiecz-
nie dla pieszych. Będziemy partycypować 
w kosztach budowy chodnika po połowie 
z Zarządem Powiatowym Dróg w Kiele-
cach. Mam nadzieję, że inwestycja zosta-
nie zrealizowana jak najszybciej – mówi 
Burmistrz Gminy i Miasta Chęciny, Ro-
bert Jaworski.

Agnieszka Olech

Chodnik od kościoła w kierunku świetlicy poprawi 
bezpieczeństwo w miejscowości Łukowa

 Wszystko wskazuje na to, że osiedle 
w Skibach stanie się jednym z  atrakcyj-
nych miejsc do zamieszkania na terenie 
naszej Gminy. Nie tak dawno zakończono 
tu budowę wodociągu i kanalizacji. Teraz 
rozpoczęły się już kompleksowe prace pro-
jektowe opracowania dokumentacji tech-
nicznej. - Osiedle w Skibach jest jednym 
z większych osiedli powstających na terenie 
Gminy. Zakończyliśmy już obszerny zakres 
prac związanych z budową w tym miejscu 
sieci wodociągowej i kanalizacyjnej. Zależa-

Osiedle w Skibach będzie miało nowe drogi

Trwają prace projektowe nad siecią dróg
na osiedlu w Skibach

 Biuro projektowe na zlecenie gminy opracowuje już dokumentację techniczną budowy sieci dróg na osiedlu Skiby. Mają 
też być chodniki i energooszczędne oświetlenie. Władze Gminy i Miasta Chęciny będą również aplikować o dofinansowanie 
zewnętrzne na kompleksowe zrealizowanie tego zadania.  

ło nam, aby wykonać je przed wybudowa-
niem tu dróg, aby ich nie zniszczyć i tym 

samym jak najszybciej zapewnić mieszkań-
com bieżącą wodę i odprowadzenie ście-
ków. Teraz przyszła kolej na drogi – mówi 
Burmistrz Gminy i Miasta Chęciny, Robert 
Jaworski.
 Projektowana sieć dróg na terenie osie-
dla Skiby będzie miała długość ponad 2 ki-
lometrów. Powstaną obustronne chodniki, 
wybudowane zostaną także zjazdy do pose-
sji, kanalizacja deszczowa  oraz energoosz-
czędne oświetlenie. 

Agnieszka Olech  

około 14 kilometrów sieci kanalizacyj-
nej, 11 pompowni i pompownie przydo-
mowe. Koszt inwestycji oszacowano na 
blisko 13 milionów złotych. Do końca 
roku ma być już pozwolenie na budowę.

 Na terenie naszej gminy sukcesywnie 
powstają nowe nitki sieci kanalizacyjnej 
i wodociągowej. Osiedle i ulica Zelejowa 
w Chęcinach to kolejne miejsce na kana-
lizacyjnej mapie projektowej gminy. Do 
końca października powinna być gotowa 
dokumentacja techniczna. W ramach za-
dania ma powstać czternaście kilometrów 
sieci wodociągowej, jedenaście pompow-
ni i pompownie przydomowe. Do końca 
roku gmina chce uzyskać pozwolenie na 
budowę i starać się o dofinansowanie ze-
wnętrzne, a tym samym na jak najszybszą 
realizację tej inwestycji. 

Agnieszka Olech


